



# **Perkahwinan Dan penceraian**

Randolph Dunn



Institut Pengetahuan Alkitab Antarabangsa

## Kenyataan Presiden

Kami mengesyorkan agar anda mempelajari Bible anda untuk menentukan ketepatan apa yang dinyatakan dalam pelajaran ini atau daripada mana-mana sumber lain. "Komentar" yang dibentangkan dalam pelajaran International Institute of Biblical Knowledge (IBKI) adalah pendapat pengarang atau penyusun. Pendapat sering mendapat laluan mereka ke dalam pelajaran audio, video, dan cetakan, serta ulasan Alkitab; dan, dalam ajaran pendakwah, pendeta, pendeta, imam atau rabbi.

Anda harus sentiasa mengesahkan semua komen, pendapat dan ajaran ini kerana adalah tanggungjawab ANDA untuk mencari, mengetahui dan melakukan kehendak Tuhan. Untuk menyemak kebenaran mana-mana pengajaran, baca terjemahan Bible yang berbeza, dan rujuk kamus dan leksikon Bible untuk mempelajari makna perkataan atau frasa yang tidak dikenali. Berhati-hati dengan sebarang definisi kamus, kerana kamus memberikan makna perkataan dan frasa daripada bahasa asal kepada penggunaan semasa. Makna perkataan dan frasa juga berubah mengikut peredaran masa. Juga, beberapa perkataan Yunani boleh diterjemahkan kepada satu perkataan, yang boleh memutarbelitkan makna asal. Izinkan Tuhan berbicara kepada anda dari Firman Kudus-Nya seperti yang tertulis dalam Alkitab.

IBKI memberikan kebenaran untuk memuat turun dan mengeluarkan semula bagi tujuan bukan komersial pelajaran secara keseluruhannya tanpa perubahan atau bayaran.

Randolph Dunn, Presiden

Hubungi kam:i vinay\_coc@rediffmail.com

Laman web: [www.thebibleway.net/IBKIMalay.html](http://www.thebibleway.net/IBKIMalay.html)

## Perkahwinan dan Perceraian

### Perkahwinan

Tuhan menciptakan manusia dan menyediakan keperluan fizikalnya dengan menempatkannya di Taman Eden. Kemudian dia mencipta seorang sahabat<sup>1</sup> kerana "tidak baik bagi manusia untuk bersendirian" (Kejadian 2:18). Tuhan Allah membentuk seorang wanita tulang rusuk yang diambil-

---

<sup>1</sup>Pembantu lelaki – `ezer – OT# 5828 Strong (bantu bertemu – KJV; rakan sejawatannya – YLT)

<sup>2</sup>Komen dalam kurungan, dalam kurungan adalah pengarangnya.

Nya dari lelaki itu, dan membawanya kepada lelaki itu. Lelaki itu berkata, "Inilah sekarang tulang dari tulangku, dan daging dari dagingku; dia akan dinamai Perempuan, sebab dia diambil dari laki-laki."

Adam diberi pendamping "manusia akan meninggalkan bapa dan ibunya dan berpegang teguh, bersatu dengan isterinya dan mereka menjadi satu daging (perkahwinan). Perkahwinan adalah perjanjian perpaduan, dan kesetiaan masing-masing mengetepikan diri sambil mencari yang terbaik untuk satu sama lain.

"Oleh sebab ini, seorang lelaki akan meninggalkan bapanya dan ibunya, dan disatukan (bersatu, KJV) [terikat, terpaku, bersama menjadi satu ] kepada isterinya; dan mereka akan menjadi satu daging." (Kejadian 2:22-25 NASU)

Perkahwinan di kalangan orang Ibrani, seperti di kalangan kebanyakan orang Timur, lebih merupakan kontrak yang sah daripada hasil cinta atau kasih sayang (International Standard Bible Encyclopaedia). Manakala perceraian ialah pembubaran perkahwinan yang sah (Kamus Alkitab Illustrated Nelson).

Orang Yahudi, selepas Penawanan, dikehendaki memecat wanita asing yang telah mereka nikahi bertentangan dengan undang-undang. (Ezra 10:11-19) (Kamus Bible Easton)

"Jika dia mengambil wanita lain [sebagai isterinya], dia tidak boleh mengurangkan dia [isteri lain] makanan, pakaiannya, atau hak persetubuhannya. "Jika dia tidak akan melakukan tiga perkara ini untuknya, maka dia hendaklah keluar sia-sia, tanpa bayaran wang. (Keluaran 21:10-11 NASU)

"Sebab dia (Tamar) melihat bahawa Syela telah dewasa, dan dia belum dikawinkan kepadanya. Apabila Yehuda melihat dia, dia menyangka dia seorang pelacur, kerana dia telah menutup mukanya. Dia berpaling kepadanya di tepi jalan dan berkata, 'Mari, biarlah aku masuk ke dalam kamu,' kerana dia tidak tahu bahawa dia menantunya." ... "Dia mengandungkan dia. Kemudian dia bangun dan pergi, dan menanggalkan kerudungnya, dia mengenakan pakaian jandanya." (Kejadian 38:14-16; 18-19 ESV) Yakub menganggap dia seorang pelacur, seorang pelacur, bukan seorang isteri.

"Kamu menutupi mezbah Tuhan dengan air mata, dengan ratap tangis dan rintihan kerana Ia tidak lagi menghiraukan persembahan itu atau menerimanya dengan kasih sayang dari tanganmu. Tetapi anda berkata, "Mengapa dia tidak?" Sebab Tuhan telah menjadi saksi antara engkau dan isteri masa mudamu, yang kepadanya engkau tidak setia, walaupun dia adalah temanmu dan isterimu melalui perjanjian.<sup>2</sup>(Mal 2:13-15 ESV) Dia telah melanggar perjanjiannya dengan isterinya.

Apabila masa berlalu semasa di bawah Perjanjian<sup>2</sup>Allah jadikan melalui Musapelbagai situasi wujud antara bapa sebagai ketua rumah tangga dengan kawalan/kuasanya ke atas isteri dan anak-anaknya.

---

<sup>2</sup>Perjanjian PL beriyth - 2) perjanjian - ketetapan ilahi dengan tanda atau ikrar. (Leksikon Yunani Thayer dan Pemandu Brown & Leksikon Ibrani Briggs)

- a. Apabila seorang wanita berkahwin dia meninggalkan kawalan bapanya.
- b. Suami mempunyai kawalan penuh ke atas isteri - Undang-undang suami.
- c. Hubungan seksual di luar perkahwinan adalah zina.
- d. Suami boleh menghantar (menjauhkan) isterinya tanpa surat cerai dengan itu tidak menunaikan tanggungjawab perkahwinannya.
- e. Suami boleh menceraikan isterinya dengan memberinya "bil cerai".
- f. Rang undang-undang perceraian melanggar perjanjian perkahwinan, dengan itu mereka tidak lagi berkahwin.
- g. Isteri mempunyai sedikit jika ada hak - dia tidak boleh menceraikan suaminya.
- h. Isteri yang disingkirkan tanpa surat cerai masih sah berkahwin
- i. Isteri yang diceraikan boleh berkahwin lain tanpa menjadi pezina
- j. Perkahwinan terubur apabila kematian dan menamatkan undang-undang suami
- k. Janda bebas untuk membuat perjanjian perkahwinan baru.

### Sebab kahwin<sup>3</sup>

- Paulus dalam 1 Korintus 7 berbicara kepada yang belum berkahwin dalam ayat 1 "Adalah baik bagi seorang lelaki untuk tidak menyentuh<sup>4</sup>seorang wanita" dan dalam ayat 2 "Tetapi oleh kerana godaan untuk melakukan percabulan, setiap lelaki hendaklah mempunyai isterinya sendiri dan setiap perempuan mempunyai suaminya sendiri" (RSV).
- "Memandangkan kesusahan sekarang adalah baik bagi seseorang untuk kekal seperti sedia ada. Adakah anda terikat<sup>5</sup>kepada seorang isteri? Jangan berusaha untuk bebas.
- Adakah awak lapang<sup>6</sup>(Loosed ASV, KJV) [tidak lagi dalam keadaan berkahwin ] daripada seorang isteri? Jangan cari isteri. Tetapi jika kamu berkahwin, kamu tidak berdosa, dan jika seorang perempuan yang bertunangan kawin, dia tidak berdosa" (1 Korintus 7:26-28a ESV).
- "Namun, untuk mengelakkan percabulan, hendaklah setiap lelaki mempunyai isterinya sendiri, dan hendaklah setiap perempuan mempunyai suami sendiri (1 Kor. 7:1-2 KJV).
- "Kepada yang belum berkahwin 6 dan kepada janda-janda<sup>7</sup>Saya katakan bahawa adalah baik untuk mereka kekal bujang seperti saya. Tetapi jika mereka tidak dapat mengawal diri (terhadap nafsu seksual mereka), mereka harus berkahwin. Sebab lebih baik menikah daripada berkobar-kobar dengan nafsu" (1 Korintus 7:8-9 ESV).
- "Hendaklah perkahwinan dihormati di antara semua orang, dan janganlah dicemari tempat tidur, kerana Allah akan menghakimi orang yang tidak bermoral (pelacur - NASU) dan pezina"<sup>8</sup>(Ibrani 13:4-5 ESV).
  - Tuhan dengan reka bentuk dalam proses penciptaan menyatakan bahawa tidak baik bagi manusia untuk bersendirian dan dia memerlukan teman yang sesuai, rakan sejawatnya, penolongnya, isteri. Oleh itu Dia menyatukan lelaki dan perempuan bersama-sama melalui

<sup>3</sup>Berkahwin, gā-mos (sama ada jantina); ä'-gāmos yang belum berkahwin --bukan - ä'

<sup>4</sup>Háptesthai – persetubuhan, bersekedudukan, (Thayer) berkahwin – NIV, ISV; melekatkan diri kepada –Kuat)

<sup>5</sup>Diikat, deoo – untuk mengikat, mengikat, [cth, dengan hubungan perjanjian perkahwinan –rd]

<sup>6</sup>Bebas atau terlepas, lúsin – bercerai dengan Thayer; melepaskan ASV, KJV

<sup>7</sup>Belum berkahwin (ä'gāmos) (iaitu, tidak pernah berkahwin atau bercerai) dan balu nampaknya termasuk semua - mana-mana orang dewasa tanpa isteri atau suami.

<sup>8</sup>Tidak bermoral seksual dan berzina bukanlah istilah yang setara [tidak bermoral seksual, pornos – tidak bermoral; persundalan, penyembahan berhala; ketidaksucian; perzinaan; sebarang persetubuhan haram] [zina, moichos – Pelanggaran perjanjian dengan [persetubuhan dengan seseorang selain daripada pasangan mereka atau cara lain; cth, tidak menunaikan tanggungjawab perkahwinan.

hubungan perjanjian yang kita panggil perkahwinan untuk memuaskan keinginan daging mereka tentang persahabatan dan nafsu seksual. Oleh itu perkahwinan adalah terhormat dan bukan dosa.

- Adalah berdosa untuk mengejar keinginan seksual di luar perkahwinan dengan melakukan hubungan seksual (zina) dalam apa jua bentuk.
- Tidak ada syarat untuk berkahwin jika keinginan seksual boleh dikawal; cth, Paul.
- Yang tidak pernah berkahwin, bercerai dan balu mempunyai keinginan seksual. Mereka dinasihatkan untuk berkahwin jika tidak dapat mengawal nafsu seksual mereka.

## **Perjanjian Perkahwinan 2**

Maleakhi menyatakan dia adalah isterimu melalui perjanjian” (2:14).

- Perjanjian adalah perjanjian yang mengikat berdasarkan kepercayaan dan kepercayaan antara satu sama lain dan menghormati satu sama lain. Perbuatan yang bertentangan dengan syarat perjanjian melanggarnya dengan menghancurkan iman dan kepercayaan.
- Tuhan membuat beberapa perjanjian dengan manusia yang memerlukan manusia untuk setia kepada-Nya [tidak menyembah tuhan lain]. Mereka sentiasa melanggar perjanjian ini dengan Dia, tetapi Dia sentiasa mengampuni apabila mereka bertaubat dan kembali kepada-Nya – membuat pusingan-u dalam hidup mereka.
- Allah membenci dosa perceraian, melanggar perjanjian, zina.
- Setiap kali manusia melanggar atau membubarkan salah satu perjanjiannya itu adalah dosa. Oleh itu, melanggar perjanjian perkahwinan adalah dosa.

Apakah itu melanggar perjanjian dan perzinaan? Terdapat tujuh belas rujukan kepada perzinaan dalam Yeremia, Hoses dan Yehezkiel, empat belas daripadanya berkaitan dengan Israel dan Yehuda yang melanggar perjanjian mereka dengan Tuhan. Hubungan seksual dengan seseorang bukan pasangan anda melanggar perjanjian perkahwinan. Oleh itu, perjanjian dilanggar oleh zina.

## **Hukum suami**

- “Tidakkah kamu sedar, saudara-saudara—kerana saya bercakap kepada orang yang mengetahui Hukum—bahawa Taurat boleh menekan tuntutanannya [mengikat – ESV; mempunyai kuasa-ASV; kontrak undang-undang] ke atas seseorang hanya selagi dia masih hidup? Sebab seorang perempuan yang bersuami terikat oleh hukum kepada suaminya selama suaminya itu hidup, tetapi jika suaminya mati, ia dilepaskan dari hukum tentang suaminya” (Roma 7:1, 2 - ISV).
- NASB berbunyi -- "-- dilepaskan daripada undang-undang mengenai suami." Secara lebih literal, teks Yunani menyatakan -- "-- daripada undang-undang lelaki/suami." Sekali lagi, seseorang mengesan sifat kuasa mutlak dan pertuanan yang diberikan oleh lelaki ke atas wanita oleh undang-undang dan adat sebegini. Ia adalah undang-undang yang, terus terang, lebih memihak kepada lelaki daripada wanita. Begitulah ketidaksamaan yang sering kelihatan dalam budaya kuno yang lebih primitif. "Undang-undang suami" ini dengan itu membenarkan penguasaan dan "ketuanan" lelaki dalam hampir semua bidang hubungan perkahwinan.

“Adalah penting bagi kita untuk memahami titik penekanan Paulus dalam petikan ini. Paul tidak "membuat undang-undang" berkenaan dengan perkahwinan, perceraian, dan perkahwinan semula; sebaliknya, dia menunjukkan, kepada orang yang mengetahui adat

perundangan mereka sendiri, bahawa di bawah iklim undang-undang yang berlaku, seorang lelaki mempunyai jenis "ketuanan undang-undang" ke atas isterinya. Wanita itu berada di bawah "undang-undang suami" -- dia terikat kepadanya, dan tidak boleh sendiri mendapatkan pembebasan yang sah atau diterima secara sosial. Jika suaminya tidak mahu melepaskannya, maka satu-satunya jalan sahnya ialah menunggu kematiannya."<sup>9</sup>

➤ Baik undang-undang Rom mahupun Yahudi tidak terpakai hari ini. Walau bagaimanapun, ia masih menjadi dosa untuk melanggar perjanjian. Perjanjian perkahwinan yang rosak boleh dipulihkan dengan pertaubatan dan pengampunan.

### **Bercerai atau Berpisah**

- “Tetapi engkau, hai imam, 8 telah menyimpang dari jalan dan dengan ajaranmu telah menyebabkan banyak orang tersandung; kamu telah melanggar perjanjian dengan Lewi," firman Tuhan Yang Mahakuasa. -- 11 Yehuda telah melanggar kepercayaan<sup>10</sup> suatu perkara yang menjijikkan telah dilakukan di Israel dan di Yerusalem: Yehuda telah menajiskan tempat kudus yang dikasihi Tuhan, dengan mengawini anak perempuan Allah asing.<sup>11</sup>-- 13 Satu lagi perkara yang kamu lakukan: Kamu membanjiri mezbah Tuhan dengan air mata. Kamu menangis dan meratap kerana dia tidak lagi memperhatikan persembahanmu atau menerimanya dengan senang hati dari tanganmu. 14 Kamu bertanya, "Mengapa?" Itu adalah kerana Tuhan bertindak sebagai saksi antara kamu dan isteri masa mudamu, kerana kamu telah melanggar iman 10 (berkhianat – YLT) dengan dia, walaupun dia adalah pasanganmu [sahabat (ASV, ESV), isteri perjanjian perkahwinan kamu.-- 16 Kerana Tuhan, Allah Israel, berfirman bahawa Dia membenci perceraian<sup>12</sup>(Maleakhi 2:8, 11, 13-14, 16 NIV).
  - Maleakhi mula-mula membincangkan pemecahan perjanjian antara Tuhan dan Israel yang disebutnya sebagai perkara yang menjijikkan. Perjanjian itu dilanggar kerana lelaki Israel mengahwini wanita asing yang menyembah berhala yang dilarang oleh Allah dengan tegas melalui perjanjian mereka dengan Israel.
  - Kemudian dia menulis tentang suami yang tidak menunaikan tanggungjawab mereka di bawah perjanjian perkahwinan dengan menghantar isterinya pergi.<sup>13</sup>Nampaknya dia menghantarnya pergi tanpa memberinya sijil cerai kerana Maleakhi menggunakan perkataan Ibrani Shalach (menghancurkan) daripada *kriythuwth* (sijil daripadaperceraian). Oleh itu, dia dianggap telah melakukan khianat dengannya dengan tidak meninggalkannya secara fizikal atau memuaskan keinginan seksualnya dengan tidak boleh berkahwin secara sah. Ayat 16 menyatakan dia membencinya dan menyembunyikan kekejaman dan ketidakadilannya. Oleh itu, dia memaksanya untuk bersekedudukan (tinggal) dengan lelaki

---

<sup>9</sup> REFLEKSI oleh Al Maxey/Isu #106

<sup>10</sup>Iman yang rosak, [telah tidak beriman - ESV, RSV; diperlakukan secara khianat – NKJ, YLT] -bagad – tidak beriman, bertindak secara diam-diam, merompak, berurusan secara tipu, tidak setia (Thayer); diperlakukan secara khianat, menipu dalam hubungan perkahwinan, dalam hal harta atau hak, dalam perjanjian, dalam perkataan dan dalam kelakuan umum. ( Brown-Pemandu-Briggs)

<sup>11</sup>Mengahwini anak perempuan Tuhan asing adalah bertentangan dengan perjanjian mereka dengan Tuhan oleh itu perzinaan rohani (melanggar perjanjian dengan Tuhan).

<sup>12</sup>Shalach (Ibrani #7971 diterjemahkan sebagai perceraian – RSV, ESV, NIV - untuk menghantar pergi - ASV, KJV, YLT) membuang, meninggalkan, melepaskan, melepas (Kuat). Walau bagaimanapun, keriythuwth OT:3748 ialah perkataan Ibrani untuk perceraian (Brown, Driver, Biggs). Seseorang boleh mengusir isterinya tanpa surat cerai, berurusan dengan khianat, Maleakhi.

<sup>13</sup>"Jika dia mengambil perempuan lain untuk dirinya sendiri, dia tidak boleh menahan makanannya, pakaiannya, atau hak perkawinannya dari dahulu." Keluaran 21:10-11).

yang dia tidak berkahwin dengan itu melanggar perjanjian perkahwinannya dengan suami yang menghantarnya pergi untuk mendapatkan makanan, pakaian dan tempat tinggal walaupun keintiman seksual tidak terlibat yang akan ragu-ragu.

- “Kamu telah mendengar firman, 'Jangan berzina.' Tetapi Aku berkata kepadamu, sesiapa yang menatap seorang wanita dengan nafsu kepadanya, sudah berzina dengan dia di dalam hatinya” (Mat. 5:27-8 ISV).
  - Walaupun tiada perbuatan seksual fizikal berlaku, hubungan perjanjian itu dipecahkan.
- “Sesiapa yang menceraikan (apolúσαι) 17 isterinya, hendaklah dia memberikan surat cerai kepadanya.(murtad): Tetapi Aku berkata kepadamu, bahawa sesiapa yang menceraikan (apolúoon) isterinya, kecuali kerana percabulan (porneías), menyebabkan<sup>14</sup>dia berzina: dan sesiapa yang mengahwini perempuan yang diceraikan (dibuang – YLT; apoleluméneen) berzina (Matius 5:31-32 - KJV).
  - Ia mesti ditunjukkan dalam Mat. 5:32 bahawa perkataan "bercerai" dalam KJV adalah salah terjemah yang jelas bagi perkataan Yunani apoluo, yang mereka terjemahkan "menyingkirkan" lebih awal dalam ayat yang sama (dan dalam ayat 31 juga). Perkataan Yunani untuk perceraian ialah Murtad<sup>15</sup>
- “Yeshua {Yesus} menyiratkan dengan kuat dalam Mat. 5:32 dan Mat. 19:9 bahawa lelaki menceraikan isteri-isteri mereka untuk alasan selain daripada perzinaan (porneia), semata-mata kerana kekerasan hati mereka, iaitu untuk sebab-sebab duniawi. Tetapi bagi menutup kedagingan dan sikap sukar disenangi, mereka juga lalai mengeluarkan surat penceraian menyebabkan wanita itu dan suami baharunya berzina. Wanita itu hanya akan "dibuang" tidak diceraikan secara sah. Juga mengambil kira sosiologi tempoh masa ini dalam sejarah Yahudi adalah hakikat bahawa Yudaisme, bertentangan dengan petikan Taurat yang telah dilihat, tidak mengiktiraf hak wanita untuk memulakan perceraian. Oleh itu, wanita-wanita zaman jahat ini telah ditinggalkan dalam keterbatasan undang-undang, iaitu di luar rumah dan rumah, tetapi tidak bebas untuk berkahwin dengan lelaki lain kerana dia masih dalam kontrak perkahwinan yang sah. 15
  - Pemecatan isteri yang berzina walaupun tanpa surat cerai tidak boleh "menyebabkan" dia berzina kerana dia sudah pun berzina kerana dia melanggar perjanjian perkahwinan dengan berzina.
  - Seseorang melakukan khianat 10 dengan menceraikan isteri yang setia tanpa surat cerai menyebabkan dia melarat tanpa makanan atau tempat tinggal dan tidak dapat berkahwin secara sah yang menyebabkan dia berzina dengan bersekedudukan sejak dia masih berkahwin.
  - Terdapat dua perkataan diterjemahkan sebagai "menghancurkan atau membuang" isteri dengan atau tanpa sijil cerai.<sup>16</sup>Tanpa sijil penceraian, isteri yang dibuang itu masih berkahwin tanpa faedah perkahwinan seperti makanan, pakaian, tempat tinggal atau hak

---

<sup>14</sup>Tanpa surat penceraian, isteri yang disingkirkan masih berkahwin tetapi tidak dapat melaksanakan tugas rumah tangganya sebagai isteri. Jadi, tanpa makanan atau tempat tinggal untuk terus hidup dia terpaksa mencari sampah, bersekedudukan dengan lelaki atau menjadi pelacur.

<sup>15</sup> Todd Derstine, [www.americaspropheticdestiny.com](http://www.americaspropheticdestiny.com)

<sup>16</sup>Perkataan Ibrani dan Yunani untuk tanpa surat penceraian ialah shalach (Ibrani-Strong's OT# 7971) dan apoluo (Greek-Strong's NT# 630) bermaksud mengusir atau menjauhkan diri.

suami isteri. Cara hidupnya terhad kepada pelacuran atau bersekedudukan kedua-duanya dianggap sebagai zina. Lelaki itu berzina dengan melanggar akad nikah dengan isterinya yang setia. Wanita pada zaman Perjanjian Baru tidak mempunyai kedudukan undang-undang untuk memulakan tindakan sedemikian walaupun mereka boleh meninggalkan suami mereka.

- Terdapat juga dua perkataan satu Ibrani dan satu Yunani bermaksud sijil perceraian.<sup>17</sup> Dengan sijil perceraian, isteri yang dibuang itu bebas dari segi undang-undang untuk berkahwin lain kerana dia tidak lagi berkahwin dengan bekas suaminya.
- Maka datanglah orang-orang Farisi kepada-Nya dan mencobai-Nya dengan bertanya, 'Adakah diperbolehkan menceraikan isterinya dengan alasan apapun?' -- Dia berkata kepada mereka: "Karena kekerasan hatimu Musa mengizinkan kamu menceraikan isteri-isterimu, tetapi pada mulanya tidak demikian. Dan Aku berkata kepadamu: Barangsiapa menceraikan isterinya, kecuali karena zinah,<sup>18</sup> dan berkahwin dengan orang lain, [ia] berzina" (Matius 19:3; 8, 9 - ESV).
- "Sesiapa yang menceraikan isterinya dan berkahwin dengan isteri lain<sup>19</sup> berzina terhadap dia, dan jika dia menceraikan suaminya<sup>20</sup> dan berkahwin lain, dia berzina" (Markus 10:11-12 – ESV).
- "Setiap orang yang menceraikan isterinya dan kawin dengan perempuan lain, ia berbuat zinah, dan barangsiapa kawin dengan perempuan yang diceraikan suaminya, ia berbuat zinah" (Lukas 16:18).
- "Atau tidakkah kamu tahu, saudara-saudara — kerana saya bercakap kepada mereka yang mengetahui undang-undang bahawa undang-undang mengikat [perkahwinan adalah kontrak yang sah ] ke atas seseorang hanya selama dia hidup? Demikianlah seorang perempuan yang bersuami terikat oleh undang-undang kepada suaminya selagi suaminya masih hidup, tetapi jika suaminya mati, ia dibebaskan dari hukum perkawinan. Sehubungan itu, dia akan digelar penzina jika dia tinggal bersama lelaki lain semasa suaminya masih hidup. Tetapi jika suaminya mati, dia bebas daripada hukum itu,<sup>21</sup> dan jika dia berkahwin dengan lelaki lain, dia tidak berzina." (Roma 7:1-3 ESV).
- Ujian yang cuba dicapai oleh ahli agama adalah untuk membuat Yesus memilih antara dua tafsiran; a) bercerai (berpisah) atas apa-apa sebab pilihan seseorang, b) melarang perceraian atas apa-apa sebab. Tetapi ini bukan satu-satunya pilihan yang ada jadi Yesus mengingatkan mereka bahawa dalam perkahwinan mereka bersatu sebagai satu. Sebagai tindak balas kepada Musa membenarkan pemberian surat cerai, Yesus menyatakan itu adalah kekerasan hati mereka, berurusan dengan khianat. Walaupun masih berkahwin dengannya tanpa surat atau surat perceraian, lelaki itu mengusirnya tanpa menyediakan makanan, pakaian, tempat tinggal atau hak perkahwinannya seperti yang dikehendaki oleh

---

<sup>17</sup>Perkataan Ibrani dan Yunani untuk perceraian dengan sijil cerai ialah keriythuwth (Ibrani – Strong's OT#3748) dan murtad (Greek NT Strong's # 647).

<sup>18</sup>Mereka yang terlibat dalam hubungan seksual dengan pasangan orang lain harus dihukum mati Imamat 20:10

<sup>19</sup>Ini nampaknya bermakna seseorang bercerai untuk berkahwin dengan seseorang yang lebih disenangi

<sup>20</sup>Isteri Yunani dan Rom boleh menceraikan suami mereka tetapi tidak demikian bagi orang Yahudi, (Vines)

<sup>21</sup>Undang-undang - undang-undang Musa dan mungkin undang-undang sivil Rom



Keluaran 21:10-11. Tindakan khianatnya menyebabkan dia melacurkan dirinya atau bersekedudukan untuk terus hidup. Oleh itu, Allah mengizinkan Musa untuk memerintah, menyuruh,

### **belum berkahwin**

- Kepada yang belum berkahwin dan balu, saya katakan bahawa adalah baik untuk mereka kekal membujang seperti saya. Tetapi jika mereka tidak dapat mengawal diri, mereka harus berkahwin. Kerana lebih baik berkahwin daripada berkobar-kobar dengan nafsu. (1 Korintus 7:8-9 ESV)
- “Sekarang untuk perkara yang kamu tulis tentang: Adalah baik bagi seorang lelaki untuk tidak berkahwin (menyentuh KJV).<sup>22</sup>Tetapi oleh kerana terdapat begitu banyak maksiat, setiap lelaki harus mempunyai isterinya sendiri, dan setiap wanita mempunyai suaminya sendiri. Suami harus memenuhi kewajibannya dalam perkawinan 14 terhadap isterinya, demikian juga isteri terhadap suaminya. Tubuh isteri bukan miliknya seorang tetapi juga milik suaminya. Begitu juga, mayat suami bukan miliknya seorang tetapi juga milik isterinya. Janganlah kamu saling menjauhkan kecuali dengan persetujuan di antara kamu dan untuk suatu waktu, supaya kamu khusyuk dalam solat. Kemudian berkumpullah semula supaya Syaitan tidak menggoda kamu kerana kamu tidak dapat mengawal diri. Saya katakan ini sebagai konsesi, bukan sebagai arahan. Saya harap semua lelaki adalah seperti saya. Tetapi setiap orang mempunyai karuniannya sendiri daripada Tuhan; seorang mempunyai karunia ini, yang lain mempunyai karunia itu” (1 Korintus 7:1-7 NIV).
  - Menahan kewajiban perjanjian perkahwinan nampaknya tidak memuaskan nafsu seksual. Dia juga tidak boleh menahan tanggungjawab perkahwinannya yang lain (makanan, pakaian, tempat tinggal dan hubungan intim) tanpa melanggar perjanjian perkahwinan.

### **Janda**

- Kepada yang belum berkahwin dan balu, saya katakan bahawa adalah baik untuk mereka kekal membujang seperti saya. Tetapi jika mereka tidak dapat mengawal diri, mereka harus berkahwin. Kerana lebih baik berkahwin daripada berkobar-kobar dengan nafsu. ... Seorang isteri terikat dengan suaminya selagi suaminya masih hidup. Tetapi jika suaminya mati, dia bebas untuk berkahwin dengan siapa yang dia kehendaki, hanya dalam Tuhan. Namun pada penilaian saya dia lebih gembira jika dia kekal seperti sedia ada. Dan saya fikir saya juga mempunyai Roh Tuhan. (1 Kor 7:8-9; 39-40 ESV)
  - Balu dan duda Kristian hendaklah mengahwini orang Kristian lain untuk membantu mereka hidup benar di hadapan Tuhan.

### **Mereka yang Berpisah**

- “Kepada mereka yang sudah berkahwin [dalam Kristus ] saya memberikan perintah ini (bukan saya, tetapi Tuhan): isteri tidak boleh berpisah<sup>23</sup>daripada suaminya, dan suami tidak boleh bercerai<sup>24</sup>isterinya” (1 Korintus 7:10-11 ESV).

---

<sup>22</sup>Sentuhan - hubungan seksual- ESV; sentuh-NKJV & YLT (Haptoo Greek – untuk melampirkan diri)

<sup>23</sup>Pisahkan (chooristheénai –Strong's NT#5563) -untuk meninggalkan, pergi, meninggalkan, meninggalkan.

<sup>24</sup>Afiénai Strong's NT#:863 - untuk membida pergi atau berlepas: hantar YLT

- Wanita tidak boleh bercerai, tetapi dia serta suaminya boleh meninggalkan atau meninggalkan. Apabila pemergian ini berlaku, isteri dan suami Kristian harus kekal tidak berkahwin atau berdamai.

### **Pasangan yang tidak beriman**

- “Kepada yang lain, saya berkata (saya, bukan Tuhan) bahawa jika seorang saudara mempunyai isteri yang tidak percaya, dan dia bersetuju untuk tinggal bersamanya, dia tidak boleh menceraikannya.<sup>25</sup> dia. Jika seorang perempuan mempunyai seorang suami yang tidak percaya, dan suaminya itu mau tinggal bersamanya, perempuan itu tidak boleh menceraikannya” (1 Korintus 7:12-13).

### **Bertunang**

- “Sekarang mengenai yang bertunang<sup>26</sup>(perawan ASV), saya tidak mempunyai perintah daripada Tuhan, tetapi saya memberikan penilaian saya sebagai orang yang oleh belas kasihan Tuhan dapat dipercayai. Saya berpendapat bahawa memandangkan kesusahan sekarang adalah baik bagi seseorang untuk kekal seperti dia. Adakah anda terikat<sup>27</sup> kepada seorang isteri? Jangan berusaha untuk bebas.<sup>28</sup> Adakah awak lapang<sup>29</sup> daripada seorang isteri<sup>30</sup>? Jangan cari isteri. Tetapi jika kamu berkahwin, kamu tidak berdosa, dan jika seorang perempuan yang bertunang (dalam akad nikah tetapi belum berkahwin) berkahwin, dia tidak berdosa. Namun mereka yang berkahwin akan mengalami masalah duniawi, dan saya akan menghindarkan kamu daripada itu. Inilah yang saya maksudkan, saudara-saudara: masa yang ditetapkan telah menjadi sangat singkat. Mulai sekarang, hendaklah orang-orang yang mempunyai isteri hidup seolah-olah mereka tidak mempunyai, dan orang-orang yang berdukacita seolah-olah mereka tidak berdukacita, dan orang-orang yang bergembira seolah-olah mereka tidak bergembira, dan orang-orang yang membeli seolah-olah mereka tidak mempunyai harta, dan mereka yang berurusan dengan dunia seolah-olah mereka tidak mempunyai urusan dengannya. Sebab rupa dunia ini sedang berlalu” (1 Korintus 7:25-31 ESV).
  - Anda boleh mengelakkan tekanan dalam penganiayaan yang akan datang, dengan tidak berkahwin.
- “Saya mahu awak bebas daripada kebimbangan. Lelaki yang belum berkahwin bimbang tentang perkara-perkara Tuhan, bagaimana untuk menyenangkan Tuhan. Tetapi orang yang sudah bersuami mencemaskan hal-hal duniawi, bagaimana menyenangkan isterinya, dan kepentingannya berpecah belah. Dan perempuan yang belum bersuami atau bertunangan itu mencemaskan hal-hal yang berkaitan dengan Tuhan, yaitu bagaimana harus kudus dalam tubuh dan roh. Tetapi perempuan yang sudah bersuami mencemaskan perkara duniawi, bagaimana hendak menyenangkan suaminya. Jika ada yang menyangka bahawa dia tidak berkelakuan baik terhadap tunangannya, jika nafsunya kuat, dan memang demikian, biarlah dia berbuat sesuka hatinya: biarlah mereka berkahwin - itu tidak berdosa. Tetapi barangsiapa yang teguh

<sup>25</sup>aphiemi – Strong's # 863 -hantar pergi; bukan perkataan Yunani untuk perceraian

<sup>26</sup>Orang yang belum berkahwin daripada mana-mana jantina - Ulasan Adam Clarke

<sup>27</sup>Di bawah hubungan perjanjian -berkahwin

<sup>28</sup>Untuk melepaskan, melepaskan, membatalkan, membubarkan - Thayer (cerai - rd)

<sup>29</sup>Bebas atau terlepas, lúsin – bercerai dengan Thayer [ [tidak lagi terikat dengan perjanjian perkahwinan]

<sup>30</sup>Bebas daripada isteri – janda atau bercerai [yang tidak pernah berkahwin tidak mempunyai isteri].

di dalam hatinya, tidak dalam keterpaksaan, melainkan keinginannya terkendali, dan telah bertekad dalam hatinya, untuk mempertahankan dia sebagai tunangannya, dia akan berbuat baik. Maka orang yang mengahwini tunangannya berbuat baik,

- Intinya ialah dalam situasi tertentu kasih sayang dan keprihatinan terhadap keluarga meningkatkan godaan untuk menyerah kepada tekanan penganiayaan daripada tetap setia kepada perjanjian mereka dengan Tuhan. Tetapi nafsu seksual boleh menjadi lebih besar jika ya, bukan dosa untuk berkahwin.

## **Ringkasan**

### Matthew

Yesus mengulangi bahawa melanggar perjanjian perkahwinan dengan tidak memenuhi kewajipan perjanjian mereka dan dengan memberikan sijil perceraian adalah dosa melainkan jika pasangan melanggar perjanjian perkahwinan mereka dengan tidak setia secara seksual. Pemecatan pasangan yang setia tanpa surat perceraian adalah satu dosa kerana akad nikah telah dilanggar tetapi masih berkahwin secara sah.

Orang Farisi dalam Matius 19 cuba memerangkap atau menguji Yesus untuk memilih antara dua ajaran, (memisahkan atau menceraikan isteri atas apa-apa sebab atau melarang perceraian, berpisah, atas sebab apa pun). Yesus menyatakan bahawa pada asalnya, dan masih terpakai hari ini, lelaki dan wanita telah dan disatukan oleh perjanjian menjadi satu daging dan hubungan itu telah dan bertujuan untuk kekal sehingga kematian. Tetapi manusia mampu berbuat dosa dan dia melakukannya dengan melanggar perjanjian perkahwinannya dengan meninggalkan atau mengusirnya. Disebabkan oleh perbuatan khianat lelaki dengan tidak memberikan surat cerai kepada isterinya yang tidak berdaya, Tuhan memperkenankan dokumen bertulis perceraian sebagai pengiktirafan perkahwinan yang telah dibubarkan. Wanita itu kemudiannya boleh berkahwin secara sah tanpa dianggap sebagai pezina memandangkan akad nikah telah dibubarkan dengan perceraian.

Oleh itu, dia tidak bersekedudukan, tidak hidup dalam perzinaan, tetapi berkahwin. Tanpa dokumen perceraian, dia hanya boleh bersekedudukan, tidak berkahwin secara sah. Oleh kerana sijil cerai memperakui oleh undang-undang perkahwinan itu dibubarkan. Mereka tidak lagi dalam hubungan perkahwinan, oleh itu bebas atau terlepas daripada pasangan. Sijil cerai tidak menafikan dosa menceraikan pasangan yang setia (juga direkodkan dalam Markus 10 dan Lukas 16). Dosa cerai boleh diampunkan sama seperti dosa zina atau dosa lain. Dalam bab 5 Yesus menjelaskan bahawa manusia dalaman boleh bernafsu dengan itu melakukan perzinaan.

### 1 Korintus

Kepada yang belum berkahwin (tidak pernah berkahwin, balu dan bercerai):

- a. Setiap lelaki harus mempunyai isteri sendiri dan setiap wanita suami sendiri (seperti yang dinyatakan pada awalnya adalah tidak baik lelaki bersendirian).
- b. Lelaki dan wanita hendaklah berkahwin untuk mengelakkan maksiat seksual.
- c. Lebih baik berkahwin daripada terbakar dengan nafsu. Mereka yang bercerai mempunyai keinginan seksual yang sama atau mungkin lebih besar daripada mereka yang tidak pernah berkahwin. Oleh itu, keinginan seksual mereka mungkin lebih sukar dikawal berbanding mereka yang belum pernah berkahwin.

Kepada yang berkahwin:

- a. Jangan hantar isteri yang setia tanpa surat cerai atau cerai dengan sijil kerana kedua-duanya melanggar perjanjian perkahwinan.
- b. Jangan menahan memenuhi keinginan seksual pasangan
- c. Suami dan isteri boleh berpisah dengan persetujuan bersama antara satu sama lain untuk tujuan solat dan puasa. Tempoh perpisahan mestilah cukup singkat untuk mengelakkan godaan untuk melakukan maksiat seksual.
- d. Keengganan untuk berdamai berikutan perpisahan daripada pasangan yang setia melanggar perjanjian perkahwinan.
- e. Orang Kristian hendaklah kekal dalam hubungan perkahwinan mereka dengan pasangan yang tidak beriman yang bersetuju untuk berbuat demikian.
- f. Seorang Kristian tidak terikat dengan perjanjian perkahwinan mereka jika pasangan yang tidak beriman meninggalkan atau meninggalkan isteri atau suami mereka. Perjanjian perkahwinan dilanggar dan oleh pilihan, kewajipan perjanjian tidak dipenuhi.

Apabila seseorang memasuki hubungan perjanjian eksklusif semua hubungan serupa yang lain mesti dikecualikan, seperti:

- a. perkahwinan dengan pasangan secara fizikal
- b. menjadi pengantin perempuan Kristus dalam rohani

Tidak memenuhi syarat perjanjian atau tidak setia kepada perjanjian adalah perzinaan, seperti:

1. Dalam hubungan perkahwinan
  - a. persetubuhan dengan seseorang selain daripada pasangannya
  - b. keengganan untuk mendamaikan selepas perpisahan
  - c. tidak memenuhi kewajipan perkahwinan seseorang dan/atau enggan mengambil bahagian dalam hubungan seksual dan peneman
  - d. pengabaian
2. Dalam hubungan rohani
  - a. menolak Tuhan dengan menyembah, mempunyai hubungan rohani dengan, tuhan-tuhan palsu (cth, berhala, ikon, wang, kesenangan)
  - b. keengganan untuk mengambil bahagian dalam hubungan perjanjian dengan Tuhan memenuhi keinginan rohani Tuhan untuk menginjil, membina, dan melakukan perbuatan baik sambil setia dan berkembang menjadi sifat Tuhan.
  - c. keengganan untuk bertaubat dan berdamai selepas perpisahan

Pengampunan dosa melanggar perjanjian, zina, memerlukan:

- a. pengiktirafan dosa
- b. menghentikan amalan apa-apa aktiviti maksiat
- c. keinsafan<sup>31</sup> dengan berubah daripada kehidupan yang penuh dosa

---

<sup>31</sup>Bukan perasaan semata-mata; ia tidak mempunyai ketidakpastian perasaan dan sentimen. Ia bukan perubahan mudah dalam cuaca jiwa. Ia adalah satu perubahan yang berbeza terhadap fokus kecerdasan; ia membawa bersamanya pergerakan kehendak; ringkasnya, ia adalah revolusi di dalam dasar makhluk manusia itu" (The Pulpit Commentary, vol. 18, ms. 66 dipetik dalam REFLECTIONS #515 Al Maxey, 3 Januari 2012)

- d. keinginan untuk diampuni
- e. memohon keampunan

Tidak syak lagi bahawa Tuhan membenci pelanggaran perjanjian termasuk perjanjian perkahwinan - ketidaksetiaan. Kesetiaan adalah sebahagian daripada sifat Tuhan. Dalam Hukum Musa, perkahwinan diiktiraf selepas perceraian. Juga, Kristus mengiktiraf perkahwinan telah dibubarkan melalui perceraian dan tidak lagi dalam hubungan perkahwinan dan bahawa seseorang yang telah berkahwin semula selepas perceraian adalah dalam keadaan berkahwin.

## **Kesimpulan**

Orang Kristian boleh berbuat dosa seperti yang dibuktikan oleh

- a) Simon (Kisah 2),
- b) Saudara Korintus (1 Korintus 2);
- c) Orang Efesus yang disuruh membuang dusta (Efesus 4:20)
- d) Pelanggaran perjanjian dengan bercerai.

Zina, melanggar perjanjian perkahwinan seseorang termasuk:

- a) Hubungan seksual dengan seseorang selain daripada pasangannya;
- b) Mengingini atau bernafsu kepada seseorang;
- c) Enggan memenuhi hubungan fizikal atau seksual dalam perkahwinan;
- d) Meninggalkan, menghalau atau menceraikan pasangan yang setia

Setiap kali perceraian berlaku dosa hadir - perjanjian perkahwinan telah dilanggar (1 Korintus 7:10-14; Matius 5:31; Matius 19:8, 9). Saudara dan saudari Kristian, bukan hanya pemimpin, harus menasihati mereka yang sedang bercerai atau sudah bercerai "dengan sabar, bertolak ansur dan baik hati" (Roma 2:4) dan menggalakkan mereka untuk mengenali sifat perbuatan dosa mereka.

Nampaknya tidak ada asas dalam kitab suci untuk konsep "hidup dalam dosa" akibat perkahwinan semula berikutan pengeluaran sijil cerai. Alkitab nampaknya tidak mencadangkan pemecahan perjanjian perkahwinan adalah keadaan dosa yang berterusan yang hanya boleh diperbaiki dengan melakukan dosa perceraian (melanggar perjanjian sesuatu yang dibenci Tuhan – Maleakhi 2:14) dan berkahwin semula dengan pasangan asal (secara ketat dilarang dalam Perjanjian Lama jika pasangan asal telah berkahwin semula - Ulangan 24:1-4). Bible nampaknya tidak membezakan antara keadaan bercerai secara tidak berdasarkan Alkitab atau keadaan perkahwinan semula. Oleh itu, perbuatan cerai atau perkahwinan semula berikutnya adalah zina, bukan keadaan perceraian atau perkahwinan semula. Untuk tujuan kesucian Kitab Suci Tubuh Kristus,<sup>32</sup>

Jika seseorang yang telah memutuskan hubungan perjanjian perkahwinan gagal untuk mengakui dosa mereka dan kesedaran rohani mereka tidak dapat dibangkitkan ke tahap pertobatan, satu-satunya pilihan yang tinggal adalah untuk "menyerahkan orang seperti itu kepada Syaitan untuk membinasakan dagingnya, supaya rohnya boleh diselamatkan pada hari Tuhan Yesus" (1 Korintus 5:5 NASU). Sekiranya tindakan ini menjadi perlu, orang Kristian tidak boleh bergaul<sup>33</sup> dengan mereka seolah-olah mereka merestui perbuatan maksiat mereka. Hal yang sama juga berlaku

---

<sup>32</sup>Diadaptasi daripada Position on Remarriage oleh Larry W. Bridgesmith 1/2/1990

<sup>33</sup>Rujuk Kehendak Tuhan bab 14 Mendisiplin, R. Dunn, Nov. 2014, The BibleWay Online

sehubungan dengan dosa ketamakan, penyembahan berhala (sesuatu yang lebih penting daripada Tuhan), fitnah, kemabukan atau penipuan, seperti halnya dengan dosa seksual (1 Korintus 5:11). Berdosa dengan niat untuk memohon keampunan selepas melakukan dosa adalah sikap yang hampir, jika tidak, dosa yang tidak dapat diampuni.

Sebaliknya, jika mereka telah bertaubat dari dosa perceraian, kembali kepada Tuhan dan menyelesaikan masalah itu dengan-Nya, mereka harus dialu-alukan ke dalam persekutuan penuh seperti mana-mana orang Kristian sesat yang lain yang melakukan dosa lain dan yang telah kembali kepada Tuhan. Mereka kembali sebagai hamba yang diampuni dalam hubungan yang betul dengan Tuhan. Oleh kerana mereka telah mendamaikan hubungan mereka dengan Tuhan, maka kita sebagai Tubuh Kristus mesti memaafkan dan tidak terus mengutuk mereka dengan tindakan kita. Semua orang Kristian harus bersukacita kerana orang yang tersesat telah kembali dan kembali dalam persekutuan dengan Tuhan dan semua orang yang ada di dalam Kristus.

Nampaknya tidak ada gradasi Alkitabiah persekutuan atau penyertaan, tidak ada satu kumpulan yang boleh melayani Tuhan dan kumpulan lain yang tidak dibenarkan untuk berkhidmat. Bagi komuniti Kristian atau pemimpin mereka untuk melarang seseorang daripada berkhidmat kepada Tuhan bertentangan dengan ajaran Kristus bahawa semua anak-Nya adalah hamba dan imam untuk berkhidmat kepada-Nya. Orang Kristian dan/atau pemimpin mereka berdosa apabila mereka menuntut seseorang melanggar undang-undang kehambaan Tuhan. Semua orang Kristian adalah hamba dengan pelbagai fungsi untuk dilaksanakan. Mereka sama ada di dalam Kristus atau di luar Kristus, sama ada diampuni atau tidak diampuni atau sama ada dalam terang atau dalam kegelapan. Kita semua adalah pendosa yang diampuni. Semua yang ada di dalam Kristus berada dalam persekutuan dengan Allah dan anak-anak-Nya yang tidak dapat ditahan oleh manusia. Mereka berada dalam perhubungan itu oleh kasih karunia Tuhan kerana mereka telah menghadapi dosa mereka sendiri dan telah dibersihkan oleh darah Kristus. Kita juga mesti memaafkan. Tuhan mengampuni dan jika kita tidak mengampuni, kita berdosa (1 Yohanes 3:21-24). 32

## **Pengampunan**

Semua lelaki dan perempuan digalakkan berkahwin bagi mengelakkan maksiat. Oleh itu, perkahwinan bukanlah satu dosa. Tuhan membenci perceraian kerana perjanjian dilanggar. Ia adalah satu dosa. Jadi, apakah tindakan yang mesti diambil oleh seorang Kristian yang bersalah atas dosa perceraian?

Pertama, semua dosa boleh diampuni kecuali bagi mereka yang enggan memohon pengampunan atau dosa menghujat Roh Kudus. “Sebab itu Aku berkata kepadamu: Setiap dosa dan hujat manusia akan diampuni, tetapi hujat terhadap Roh tidak akan diampuni manusia. Barangsiapa mengucapkan perkataan menentang Anak Manusia, ia akan diampuni; tetapi barangsiapa berkata menentang Roh Kudus, ia tidak akan diampuni, baik di dunia ini maupun di masa yang akan datang” (Matius 12:31-32 NKJV). Apabila orang Kristian sedar, mereka telah berdosa, mereka mesti membetulkan keadaan mereka, dan bertaubat, untuk kembali ke dalam hubungan yang betul dengan Tuhan. Oleh itu, mesti ada beberapa arahan dalam Perjanjian Baru mengenai apa yang mesti dilakukan oleh seorang Kristian untuk diampuni daripada dosa yang dia lakukan.

Dalam hubungan perkahwinan rohani, Tuhan sentiasa bersedia mengampuni dan memulihkan tetapi tidak dengan sebarang syarat. Orang berdosa mesti kembali tanpa syarat dengan mengubah

hidup mereka dan mencari hubungan yang dipulihkan. Begitu juga dalam hubungan perkahwinan fizikal seseorang setiap usaha harus dilakukan untuk memulihkan hubungan perkahwinan tetapi tidak atas dasar bersyarat.

Lukas, mencatatkan sikap dan kemungkinan masalah ketamakan Simon, menyatakan dalam Kisah 8:20-23 “Tetapi Petrus berkata kepadanya, 'Uangmu akan binasa bersama-sama kamu, kerana kamu menyangka bahawa karunia Allah boleh dibeli dengan wang! Kamu tidak mempunyai bahagian atau bahagian dalam perkara ini, kerana hatimu tidak betul di hadapan Tuhan. Karena itu bertobatlah dari kejahatanmu ini, dan berdoalah kepada Tuhan, semoga diampuni pikiran hatimu. Kerana saya melihat bahawa kamu diracuni oleh kepahitan dan diikat oleh kejahatan.'” Hati orang Kristian ini jahat, penuh dengan dosa dan memerlukan pengampunan.

Paul, tanpa memberikan banyak butiran, menulis dalam 1 Korintus tentang seorang Kristian yang terlibat dalam percabulan. Dia mengutuk sekeras-kerasnya kedua-dua pezina dan orang Kristian yang bertolak ansur dengan perzinaannya kerana mereka tidak mengambil sebarang tindakan untuk membawa saudara yang berdosa itu kembali ke dalam hubungan yang betul dengan Tuhan. Nampaknya, mereka tidak menganggap perbuatan zina itu sebagai dosa dan menjauhkan mereka daripada Tuhan. Mereka perlu bertaubat daripada kekurangan kasih sayang mereka kepada saudara ini dalam keadaan berdosa.

Dalam 2 Korintus 2:10, Paulus menyatakan bahawa dia telah mengampuni saudara yang berzina itu. Saudara Korintus itu berhenti berzina dan mengubah sikapnya, kerana orang Kristian di gereja Korintus diberitahu dalam ayat 7 untuk "menghibur dia, supaya jangan orang yang demikian itu ditelan oleh terlalu banyak kesedihan." Jelas sekali seorang saudara Kristian telah berdosa, kemudiannya bertaubat dan diampuni ketika Paulus memberitahu orang Kristian yang lain untuk menghiburkannya.

Adalah menjadi kewajipan kepada saudara dan saudari Kristian untuk memberikan jawapan Alkitab kepada soalan, apakah yang perlu saya lakukan untuk diselamatkan atau diampuni. Jelas sekali mereka mesti berhenti berbuat dosa, bertaubat' iaitu membuat perubahan sepenuhnya dalam gaya hidup. Orang Kristian Efesus diberitahu “Oleh itu, buanglah dusta, 'Hendaklah kamu masing-masing berkata benar kepada sesamanya,' kerana kita adalah anggota satu sama lain. 'Marahlah, dan jangan berbuat dosa': jangan biarkan matahari terbenam pada kemarahanmu, dan jangan berikan tempat kepada syaitan. Orang yang mencuri, hendaklah ia tidak mencuri lagi, tetapi baiklah ia bekerja keras dan mengerjakan yang baik dengan tangannya sendiri, supaya ia dapat memberikan sesuatu kepada orang yang berkekurangan” (Efesus 4:25-28 NKJV). Nampaknya mereka mempunyai amalan berbohong, mencuri dan menyimpan dendam. Oleh itu, untuk diampuni amalan maksiat itu mesti dihentikan.

Adakah pelepasan amalan dosa membawa pengampunan? Tidak, kerana dalam 1 Yohanes 1:8-9 Yohanes menulis kepada orang Kristian menyatakan “Jika kita berkata bahawa kita tidak berdosa, kita menipu diri kita sendiri, dan kebenaran tidak ada di dalam kita. Jika kita mengaku dosa kita, Ia adalah setia dan adil untuk mengampuni dosa kita dan menyucikan kita dari segala kejahatan.”

Harus jelas bahawa seorang Kristian mesti sedar akan dosanya kerana jika seseorang tidak sedar, bagaimana mereka boleh berhenti, mengaku,<sup>34</sup>bertaubat dan berubah.

Untuk bebas daripada ikatan kedurhakaan, sikap seseorang (manusia dalaman, hati, fikiran, pusat emosi atau intelek) mesti berkeinginan untuk berkenan kepada Tuhan dengan menghentikan dosa mereka dan mengubah gaya hidup mereka ke arah kehidupan yang benar. Seseorang juga mesti mengaku, atau mengakui dosa mereka kepada Tuhan dan kepada orang yang berdosa. Doa adalah jalan bagi orang Kristian untuk mengaku kepada Tuhan ketidaksetiaan mereka dan keinginan mereka untuk kembali kepada persekutuan-Nya.

Ini terpakai kepada semua orang di dalam Kristus yang terlibat dalam amalan berdosa termasuk - percabulan, mencuri, berbohong, mengamuk, membunuh, merogol, memfitnah, menghujat, iri hati, nafsu, penderaan kanak-kanak, perceraian, mabuk atau apa-apa dosa lain. Sebab “sebab itu Aku berkata kepadamu: Setiap dosa dan hujat manusia akan diampuni, tetapi hujat terhadap Roh tidak akan diampuni manusia.”

---

<sup>34</sup>Pengakuan lebih daripada mengatakan "Saya minta maaf." Ungkapan sama ada lisan atau dari dalaman seseorang mestilah dari hati yang menyesal menyedari keadaan berdosa seseorang. Ia mesti menghasilkan perubahan dalam kehidupan, pertaubatan, dan keinginan untuk memulihkan hubungan yang dimusnahkan oleh dosa. (Diadaptasi daripada International Standard Bible Encyclopaedia) Perumpamaan tentang anak yang hilang dalam Lukas 15:7-32 adalah contoh yang baik untuk ini.





# Institut Pengetahuan Alkitab Antarabangsa



Randolph Dunn, Presiden - Roberto Santiago, Dekan  
thebiblewayonline.com

## **Kursus 1 - Pesan Tuhan**

Bagaimana Semuanya Disini?  
Lelaki Yang Adalah Tuhan  
Kristus - Misteri Tuhan  
Mitos Tentang Tuhan  
Dari Hidup hingga Mati - Manusia fana  
Penebusan Terancang  
Mesej Injil

## **Kursus 2 - Ketaatan Kepada Kristus**

Masa Sebelum Kristus  
Masa Kristus di Bumi  
Masa Selepas Kristus  
Akhir Zaman di Bumi  
Masa untuk Memutuskan  
Dari Kematian Melalui Salib Kepada Kehidupan  
Mitos tentang Pengampunan  
Pembaptisan ke dalam Kristus

## **Kursus 3 -Hidup Baru Dalam Kristus**

Kerajaan Bukan Buatan Tangan  
Hamba Di Kerajaan  
Prinsip Pertama Kristus  
Balu dan Orang Lain Yang Memerlukan  
Susu Rohani  
Hidup Merdeka  
Mitos Kesengsaraan  
Mesej Daripada Surat-surat  
Sembah Tuhan Dalam Roh dan Kebenaran

## **Kursus 4 - Berkembang Dalam Kristus**

Yesus dari Nazaret  
Kehidupan Kristus  
Bersatu dalam Kristus  
Mitos tentang Sakit  
Badan, Jiwa, Roh - Ke Mana Mereka Pergi Apabila Anda Mati?  
Perkahwinan dan Perceraian  
Sabat Tuhan  
Penciptaan sebelum Penciptaan Kejadian  
Ibrani

## **Kursus 5 - Kematangan Dalam Kristus**

Pengajaran Daripada Salib  
Proses Pembinaan Semula Tuhan  
Soalan Terhebat Pernah Ditanya  
hidup Untuk Satu Sama Lain Dalam Kristus  
Menjalani Kehidupan Maksimum  
Janji Kini dan Selamanya  
Lelaki Sejati adalah Lelaki Bertuhan  
Kata-kata Indah Kehidupan

## **Kursus 6 - Menjadi Cendekiawan Bible**

Bayang-bayang, Jenis, dan Nubuatan  
Roh Kudus  
Daniel  
Wahyu Yesus Kristus  
Kesunyian Kitab Suci  
Pengajaran & Amalan Dari 100 Masihi hingga 1500 Masihi  
Pembaharuan atau Pemulihan  
Menyusun dan Menterjemah Alkitab  
Amalan Gereja Hari Ini- Kitab Suci atau Tradisi?

<b>Kajian untuk Ulama Alkitab</b> Bible yang digariskan Alkitab diringkaskan Jenis dan Metafora	<b>Genealogi Yesus - Sebuah Carta</b>
--	---------------------------------------

Institut Pengetahuan Bible Antarabangsa mempunyai pautan ke bahasa lain di [thebiblewayonline.com](http://thebiblewayonline.com).

Institut Pengetahuan Bible Antarabangsa mempunyai pautan ke bahasa lain di [thebiblewayonline.com](http://thebiblewayonline.com).